
 
 
 
 

                 
                      KONĚ V AKCI 2010 aneb „Království tradic“ 

 
 
Ve dnech 3-5. září 2010 opět zaplnili Dostihové závodiště v Pardubicích koně různých plemen ze všech 

koutů nejen České republiky. Konala se zde totiž již tradiční podzimní mezinárodní výstava Koně v akci, letos 
s podtitulem ,,Království tradic“. 

Hlavním cílem pořadatelů letošního ročníku bylo představit současný chov koní v České republice a všech 
aktivit, které s ním souvisejí, s připomenutím jeho tradičních základů. Výstava měla současně poukázat na 
neopominutelný faktor víry ve zmíněných aktivitách - nejen víry náboženské, ale i víry ve smysluplnost tohoto 
konání.  

Program připravený pro diváky byl opravdu pestrý. Hlavní program  
tradičně probíhal v cílové rovině. Další program jste mohli shlédnout v  
paddocku (chovatelské přehlídky), na travnatém kolbišti (výkonnostní zkoušky  
Welsh pony, národní výstava a šampionát Shetland pony),  
pískovém kolbišti (liga zemědělských škol, pony liga) a na dráze  
u lesíka (soutěž ovladatelnosti chladnokrevných koní). Na své si přišli i  
příznivci westernu, kteří mohli zavítat do westernového ranče. 

                                                                                  Hlavní program v cílové rovině byl rozdělen do určitých 
                                                                                  bloků. Koně moravského teplokrevníka byli k vidění 
                                                                                  v rámci bloku Tradice a venkov , kde předvedli tradiční 
                                                                                  Jízdu krále Je čmínka. Program v cílové rovině nabídl  
                                                                                  tři hlavní vrcholy. Tím jedním byla letošní novinka –  
                                                                                  vyhlášení ankety o Nejkrásnějšího koně České 
                                                                                  republiky 2010. Z dvanácti nominovaných získal 
                                                                                  nejvíce hlasů hřebec 2881 Agar, reprezentant plemene 
                                                                                  českomoravský belgický kůň ze ZH Tlumačov. 
                                                                                  Nejvýznamnějším bodem sobotního programu bylo 
                                                                                  svěcení zvonu pro Velkou pardubickou , který 
                                                                                  vysvětit biskup Josef Kajnek. Letošní ročník výstavy 

Koně v akci se nesl ve znamení tradic a víry, proto nesmělo chybět ani požehnání koní. Toho se v neděli 
zhostil arcibiskup pražský a primas český Dominik Duka . V průběhu odpoledního bloku „Tradice a víra" 
požehnal všem zúčastněným koním a jejich chovatelům, kteří prošli slavnostním průvodem před hlavní.Za 
zmínku dále stojí autogramiáda vítězů Velké pardubické, defilé vítězných koní Velké pardubické (Peruán, 
Vronsky, Decent Fellow), ukázky zápřeže různých plemen, dostih chladnokrevníků, jízda králů ze Skoronic, 
vystoupení zástupců České barokní společnosti či ukázka spolupráce ovce - kůň - pes.  

                                                 K tradičním plemenům chovaným v ČR patří i moravský 
                                                 teplokrevník. Proto byl SCHPMT požádán, aby na tuto 

                                                 výstavu vyslal své zástupce. SCHPMT reprezentoval 
                                                 hřebec 68/257 GARNET (po Gidran I MT z 65/40 Twenty, 

                                                 maj. M. Urbanová a klisny 57/694 PETTY (po 2809  
                                                 Przedswit XVII-31 z 7-913 Pepina, maj. Ing. J. Burešová) a 

                                                 57/868 LUNETA (po 2797 Furioso XIX-1 z Luna, maj. B. 
                                                 Navrátil). Koně se předvedli v cílové rovině v rámci bloku 

                                                 Tradice a venkov, kde divákům přiblížili Jízdu krále  
                                                 Ječmínka. Dále se zúčastnili slavnostního nástupu a  

                                                 žehnáníkoní. V neposlední řadě moravský teplokrevník 
                                                využil možnosti chovatelské přehlídky v paddocku, kterou 

                                                svým komentářem doprovázel ing. Stanislav Hošák. 
                                                                                                                           (text: Bc. J. Svárovská, foto: Jaf) 

 


